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U OVOM BROJU DONOSIMO: ODOBRENA DO SADA NAJVEĆA INVESTICIJA EUROPSKIH 
SREDSTAVA NA PODRUČJU OPĆINE PODGORAČ

Preko tri milijuna eura  
za uređaj za pročišćavanje 
otpadnih voda
Uređaj za pročišćavanje otpadnih voda biološkog je tipa te jedan od najmoder-
nijih postrojenja za pročišćavanje otpadnih voda. Ovaj projekt jamči siguran 
nastavak nadogradnje kanalizacijskog sustava u Stipanovcima, Razbojištu, Bi-
jeloj Lozi, te Budimcima i Poganovcima – kaže načelnik Đanić

Sredinom proteklog ljeta iz Zagreba je stigla za-
ista odlična vijest za Općinu Podgorač.

Naime, 3. kolovoza je općinski načelnik Goran 
Đanić, s Hrvatskim vodama potpisao ugovor o 
izgradnji uređaja za pročišćavanje otpadnih voda 
na području Općine Podgorač. Vrijednost rado-
va utvrđena je u iznosu od točno 3.090.223,72 
eura (23.283.290,63 kuna). Za taj su projekt osi-
gurana bespovratna sredstva iz fondova Europ-
ske unije.

Na svečanosti održanoj u Nacionalnoj sveuči-
lišnoj knjižnici u Zagrebu, uručeno je ukupno 
12 Ugovora o dodjeli bespovratnih sredstava iz 
Mehanizma za oporavak i otpornost kroz aktiv-
nosti u okviru Nacionalnog plana oporavka i ot-
pornosti 2021. – 2026. (NPOO) za financiranje 
provedbe investicijskih projekata iz Programa 
razvoja javne odvodnje i vodoopskrbe i Progra-
ma smanjivanja rizika od katastrofa.

Ugovore su korisnicima projekata, odnosno 
predstavnicima lokalnih samouprava i javnim 
isporučiteljima vodnih usluga uručili ravnatelj 
Instituta za vode Josip Juraj Strossmayer Mario 
Šiljeg, generalni direktor Hrvatskih voda Zoran 
Đuroković te posebni savjetnik predsjednika 
Vlade Zvonimir Savić. Zajedno s Ugovorima o 

dodjeli bespovratnih sredstava uručeni su i Ugo-
vori o sufinanciranju projekata kojima se uređu-
je udjel sufinanciranja nacionalne komponente 
projekata između Hrvatskih voda te javnog is-
poručitelja vodnih usluga koji je ujedno i prija-
vitelj, odnosno Korisnik projekta te partnera u 
sufinanciranju projekata.

Jedan od Ugovora o dodjeli bespovratnih sred-
stava dodijeljen je i Našičkom vodovodu, koji je 
korisnik projekta, a partneri su Općine Podgorač 
i Općina Feričanci. Stoga su ugovore potpisali 
direktor Našičkog vodovoda Josip Matek, na-
čelnik Općine Podgorač Goran Đanić, te načel-
nik Općine Feričanci Marko Knežević. Radi se 
o projektu izgradnje dijelova sustava javne od-
vodnje na području tih općina.

Kada je riječ o općini Podgorač, to je izgrad-
nja uređaja za pročišćavanje otpadnih voda za 
aglomeraciju Podgorač s pratećim građevinama 
i pristupnom cestom, ukupne vrijednosti investi-
cije 3.090.223,72 EUR sa PDV-om.

Rok za dovršetak oba uređaja je kraj 2025. go-
dine i očekuje se kako će do 30. lipnja 2026. biti 
izvršeno spajanje na odvodnju i uređaj za mini-
malno 85 posto stanovnika podgoračke općine.

Uređaj biološkog tipa
– Navedeni projekt najveća je investicija eu-
ropskih bespovratnih financijskih sredstava 
koja će biti realizirana na području Općine 
Podgorač. Uređaj za pročišćavanje otpadnih 
voda biološkog je tipa te jedan od najmoder-
nijih postrojenja za pročišćavanje otpadnih 
voda. Ovaj projekt jamči siguran nastavak 
nadogradnje kanalizacijskog sustava u Sti-
panovcima, Razbojištu, Bijeloj Lozi, te Bu-
dimcima i Poganovcima. Projekt je ostvaren 
zajedničkim radom općinskih vijećnika te za-
poslenika upravnog odjela Općine u suradnji 
s partnerskim poduzećem Našički vodovod – 
istaknuo je načelnik Đanić. 

Zadovoljstvo odobrenim projektom

OSTVARENA INICIJATIVA 
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Sredinom rujna je održana 14. 
sjednica Općinskog vijeća Op-
ćine Podgorač. Između ostalog, 
vijećnici su razmatrali Prijedlog 
Polugodišnjeg izvještaja o izvr-
šenju Proračuna Općine Podgo-
rač za razdoblje od 1. siječnja 
do 30. lipnja 2023. godine.

U kraćem uvodnom izlaga-
nju, Jurica Požega, pročelnik 
Upravnog odjela za općinsku 
samoupravu je istaknuo kako 
su ukupni prihodi u tom raz-
doblju ostvareni u iznosu od 
719.588,78 €, dok su ukupni 
rashodi u istom razdoblju ostva-
reni su u iznosu od 394.654,05 
€, a Općina Podgorač se tijekom 

prvih šest mjeseci 2023. godine 
nije zaduživala. 
Vijećnici su nadalje jednogla-
sno usvojili prijedlog Odluke o 
osnivanju tvrtke »Komunalac 
Podgorač« d.o.o. za komunalne 
usluge, kao i prijedlog Odluke o 
davanju suglasnosti za proved-
bu ulaganja u projekt »Instala-
cija sustava grijanja i hlađenja 
Vatrogasnog doma u Podgora-
ču« za što su sredstva nomini-
rana preko Lokalne akcije grupe 
Karašica.
Također, usvojen je i prijedlog 
Plana djelovanja Općine Pod-
gorač u području prirodnih ne-
pogoda za 2024. godinu.

Prihvaćeno je i Izvješće o radu 
Općinskog načelnika Općine 
Podgoračza razdoblje prvih šest 
mjeseci tekuće godine, kao i 
dva izvješća – Izvješće o stanju 
provedbe Provedbenog plana 
unaprjeđenja zaštite od požara 
za područje Općine Podgorač 
za 2023. godinu, te Izvješće o 
stanju zaštite od požara na po-
dručju Općine Podgorač,

Na kraju sjednice, općinski na-
čelnik Goran Đanić upoznao 
je vijećnike o dosad najvećoj 
investiciji, kada su u pitanju EU 
sredstva, a radi se o iznosu nešto 

većem od tri milijuna eura za 
izgradnju pročistača otpadnih 
voda u aglomeraciji Podgorač. 
Također, načelnik je zvijestio je 
da se raspisuje novi natječaj za 
odvodnju u Stipanovcima koji 
je bio raskinut zbog izvođača 
radova. 
Osim toga, u pripremi je i do-
kumentacija vezana uz raspisi-
vanje prvog Javnog natječaja za 
zakup poljoprivrednog zemlji-
šta u vlasništvu RH na području 
Općine Podgorač, kao i doku-
mentacija vezana uz prijavu na 
Javni poziv za program Zaželi.

I OVE GODINE POVOLJNIJI 
PRIJEVOZ SREDNJOŠKOLACA

Općina opet sufinancira
Općina Podgorač i ove godine sufinancira troš-
kove javnog prijevoza redovitih učenika srednjih 
škola s područja općine. Tim je povodom općinski 
načelnik Goran Danić, s osječkom prijevoznič-
kom tvrtkom Panturist, potpisao Ugovor o sufi-
nanciranju te istaknuo zadovoljstvo što je Općina 
Podgorač u svom proračunu osigurala financijska 
sredstva za ovu namjenu. 

– Pored stipendija za studente i niza pomoći 
osnovnoškolskoj djeci, ovo je još jedan od načina 
na koji Općina Podgorač financijski pomaže rodi-
teljima školaraca u smanjenju troškova školova-
nja – istaknuo je Đanić.

ODRŽANA REDOVITA SJEDNICA OPĆINSKOG 
VIJEĆA OPĆINE PODGORAČ

Usvojene odluke o 
novim aktivnostima 
općine
Ostvarenje nekih odluka usvojenih na ovoj sjed-
nici u međuvremenu je i realizirano, a ostale su 
pred početkom realizacije

Klimatizacija Vatrogasnog doma
Predstojeći poslovi klimatizacije i ventilacije Vatrogasnog doma u 
Podgoraču, realizirat će se sukladno Programu ruralnog razvoja 
Republike Hrvatske.

Kako stoji u dokumentaciji tog projekta, Opći cilj projekta je po-
boljšanje i proširenje lokalnih temeljnih usluga stanovnika Opći-
ne Podgorač kroz rekonstrukciju klimatizacije i ventilacije Vatro-
gasnog doma u Podgoraču u kojem će se odvijati svi kulturno-
društveni događaji na području Općine Podgorač. Specifični cilj je 
poboljšanje i proširenje lokalne temeljne usluge koje uključuju kul-
turne i vatrogasne djelatnosti za kvalitetno provođenje slobodnog 
vremena stanovnika kroz Vatrogasni dom. 

Očekivani rezultat projekta je realizacija rekonstrukcije klimatiza-
cije i ventilacije u Vatrogasnom domu u Podgoraču. Rekonstrukci-
jom klimatizacije i ventilacije omogućiti će se obavljanje djelatnosti 
doma zimi po velikim hladnoćama i ljeti po velikim vrućinama U 
Vatrogasnom domu vatrogasci i stanovnici sa područja Općine 
Podgorač i njihovi partneri će imati veći komfor i bolji ambijent pro-
vodeći vrijeme u prostorijama doma, te će se time povećati temelj-
ne usluge u Općini Podgorač. 

Još jedna sjednica Općinskog vijeća s brojnim novostima

Osnivanje Komunalca pred završetkom 
Odlukom Općinskog vijeća o osnivanju poduzeća za komunalne 
usluge Komunalac Podgorač d.o.o. za komunalne usluge, privode 
se kraju obvezni proceduralni poslovi kako bi početkom slijedeće 
godine ovo poduzeće počelo s radom. Kako se navodi u Odluci o 
osnivanju – Cilj osnivanja Društva je unapređenje, provođenje i 
koordiniranje aktivnosti koji se odnose na obavljanje komunalnih i 
gospodarskih djelatnosti zbog razvoja Općine Podgorač. 

Razloge i potrebe osnivanja ovakvog poduzeća, Općinski načelnik 
Goran Đanić, ovako je nedavno objasnio:

– Kapaciteti i mogućnosti dosadašnjeg tzv. vlastitog pogona, dav-
no su premašeni. Mi smo općina koja se sastoji od devet naselja i s 
brojnim objektima i površinama javne komunalne infrastrukture. K 
tome, posljednjih godina je mnogo uloženo u poboljšanje komunal-
ne infrastrukture. Počev od groblja, preko hortikulturalno uređenih 
javnih površina, travnatih površina i sličnih sadržaja. Standard živ-
ljenja u tom segmentu bitno je povećan i još će se povećavati. Sve 
što smo izgradili i napravili netko na javnom prostoru treba i održa-
vati kako bi na odgovarajući i željeni način i bilo u funkciji. Sadašnji 
pogon to više nije mogao održavati na željeni način, te smo odlučili 
osnovati vlastito komunalno poduzeće – rekao je načelnik Đanić.
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ZAŠTO JE VAŽNO PRIKLJUČITI SE NA VODOVODNU MREŽU

Povoljno do priključka
Gotovo tri i pol godine je prošlo kako je za-
vršena izgradnja vodoopskrbne mreže u 
svim naseljima općine Podgorač, a još je 
uvijek mnogo kućanstava u podgoračkim 
naseljima koja nisu priključena na vodo-
vodnu mrežu.

Neki se još uvijek zadovoljavaju vodom iz 
svojih bunara, no tu postoje dva moguća 
ozbiljna problema. Prvi je upitna kvaliteta 
takve vode za piće, a drugi – što ako opet 
uslijede sušna razdoblja o kakvim stalno 
upozoravaju klimatolozi. U takvoj situaciji 
vodovodni priključak se ne može ugraditi 
»preko noći«. Pogotovo ako mnoga kućan-
stva istovremeno podnesu takav zahtjev.

Neki se pravdaju troškovima vodovodnog 
priključaka. Međutim, kako ističu u Našič-
kom vodovodu, ti su troškovi za potrošače 
zaista svedeni na minimum i odnose se 
isključivo na troškove rada zaposlenika 
i ugrađene opreme. K tome, taj se trošak 
može platiti na 12 mjesečnih obroka.

I općinski načelnik Goran Đanić, još jed-
nom poziva mještane da se priključe na vo-
dovodnu mrežu:

– Sada, kada su u cijelosti izgrađeni cje-
vovodi i kada je vodovod dostupan ispred 
svake kuće u svim općinskim naseljima, 
pozivam svako kućanstvo da se priključi 

na vodovodnu mrežu. Podsjećam kako se 
Općina Podgorač odrekla svih nekadaš-
njih naknada za priključak. Uostalom, što 
je više kućanstava priključeno i što je više 
korisnika, voda iz mreže je svježija. K tome, 
ne treba zaboraviti kako svaka kuća priklju-
čena na vodovod, dobija na vrijednosti – 
podsjeća načelnik Goran Đanić.

USPJEŠNO OSTVARENA INICIJATIVA GORANA ĐANIĆA PREMA OSJEČKO-BARANSKOJ ŽUPANIJI

Novi asfaltni sloj na većem dijelu ceste 
između Poganovaca i Podgorača
Podsjećamo kako je s govornice sjednice 
Skupštine Osječko-baranjske županije, 
krajem prošle godine, općinski načelnik i 
potpredsjednik Županijske skupštine Go-
ran Đanić, potaknuo pitanje temeljite ob-
nove županijske ceste ŽC 4105.

Radi se o županijskoj cesti koja u dužini 
od 24 kilometra vodi od središta Podgora-
ča na kružnom toku, preko Budimaca, Po-
ganovaca, Čokadinaca i Čepinskih Marti-
naca sve do spoja sa zapadnom osječkom 
obilaznicom, odnosno do spoja s autoce-
stom. 

Đanić je tada objašnjavao kako je ta žu-
panijska cesta znatno oštećena posljednjih 
godina zbog, inače nedopuštenog prome-
tovanja teških kamiona. K tome, u vrije-
me izgradnje dionice autoceste od Osijeka 
do Belog Manastira, kao dijela europskog 
prometnog koridora 5C, duž ŽC 4105 

svakodnevno je bilježen veliki kamionski 
promet. Također, ova županijska cesta, 
godinama je služila kao alternativa dok je 
obnavljana državna cesta D2 na dionica-
ma između Osijeka i Našica.

I zaista, ta je županijska cesta, naročito 
između Podgorača i Poganovaca ozbiljno 
bila devastirana, a na nekim dijelovima i 
prilično nesigurna za prometovanje. Stoga 
je tada Đanić pozvao županijsku vlast da 
se kod Hrvatskih autocesta (HAC) i Hrvat-
skih cesta (HC) pokrene zajednička inicija-
tiva za temeljitu rekonstrukciju ceste koja 
je mještanima podgoračke općine izuzetno 
važna zbog komunikacije s Osijekom.

Sredinom proteklog ljeta ta je inicijativa 
načelnika Đanića napokon i ostvarena. 
Najveći dio rečene dionice ove županijske 
ceste je dobio novi asfaltni sloj, a dodatno 
su utvrđeni i rubni dijelovi ceste. 

Na većem dijelu županijske ceste između Poganovca i Podgorača stavljen je novi asfaltni sloj

Goran Đanić za govornicom Županijske 
skupštine
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STRUČNO POVJERENSTVO NACIONALNOG PROJEKTA »NAJLJEPŠI 
ŠKOLSKI VRTOVI RH» POSJETILO ŠKOLU U PODGORAČU 

Aleja jorgovana u 
Podgoraču bila bi pravi hit
Kada bi u Podgoraču jedna ili dvije ulice bile ukrašene njegovanim 
jorgovanima jedne ili više boja, to bi bila prava senzacija i raritet. To je 
posebnost, to je botanička zanimljivost zbog koje bi botaničari i horti-
kulturalni znalci iz cijeloga svijeta dolazili, proučavali i rado bi se pri-
družili takvoj ideji – istaknula je Dobrila Kraljić, krajobrazna arhitektica

Projekt »Najljepši školski vrtovi u Republici 
Hrvatskoj« koji još od 1995. godine provode 
Hrvatska radiotelevizija i Ministarstvo znano-
sti i obrazovanja u suradnji s Ministarstvom 
poljoprivrede i Fondom za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost, nastavljen je i ove 
godine.

Nakon što je Osnovna škola Hinka Juhna do-
bila vrijedno priznanje za najboljeg početnika 
u sezoni 2022. godini, škola se za ovaj natje-
cateljsko-edukativni projekt prijavila i za se-
zonu 2023. godine. 

Podgoračka priča je odlična
Stoga je školu krajem rujna posjetilo stručno 
povjerenstvo kako bi se uvjerilo što je u ško-
li, u smislu školskog vrta, urađeno u proteklh 
godinu dana.

– Škola je na predivnom mjestu, ima krasan 
prostor i sjajna stabla koja su baština od ranije 
i idealno mjesto za razvoj specifične tematske 
priče o – jorgovanu.

Izvrsno je što je škola prepoznala tu našu ini-
cijativu iz prošle godine. Priča je prepoznata i 
krenula je i polako se ostvaruje. Jako se radu-
jemo budućoj zbirci jorgovana u podgoračkoj 
školi – izjavila je za naš list Dobrila Kraljić, 
krajobrazna arhitektica.

Aleja jorgovana? To bi bila divota!
Ovu uglednu hrvatsku krajobraznu arhitekti-
cu pitali smo što misli o mogućem drvoredu 
ili aleji jorgovana u jednoj podgoračkoj ulici?

– To bi bila divota! Bilo bi sjajno kada bi ova 
priča o jorgovanu iz školskog vrta krenula 
na javne zelene površine kao drvoredi. Me-
đutim, valja znati kako jorgovan zbog svojih 
dimenzija i biologije, nikada ne može biti ne-
što poput klasičnog urbanog drvoreda kao što 
može biti lipa ili javor. No, jorgovan može biti 
odličan dekorativni i jedinstveni drvored koji 
bi, kao fino formirana i njegovana polustabla-
šica, mogao postati prepoznatljiva posebnost 
Podgorača. Jorgovan je oduvijek bio prisutan 
na ovim prostorima, ali je nažalost zanema-
ren. Kada bi u Podgoraču jedna ili dvije ulice 
bile ukrašene njegovanim jorgovanima jedne 
ili više boja, to bi bila prava senzacija i raritet. 
To je posebnost, to je botanička zanimljivost 

zbog koje bi botaničari i hortikulturalni znal-
ci iz cijeloga svijeta dolazili, proučavali i rado 
bi se pridružili takvoj ideji. Kada bi ovdje po-
stojao takav jedinstveni primjer, uvjerena sam 
kako bi oni ovdje rado donosili i svoje sorte 
jorgovana kako bi upotpunjavali takvu ideju u 
Podgoraču. To je priča koja je potpuno odvoje-
na od sadašnje klasike drvoreda. Priča koja bi 
privlačila mnoge znalce, ali i obične ljude kako 
uživali u onome što jednoga dana realno može 
biti upravo ovdje, u Podgoraču – istaknula je 
gospođa Kraljić nakon što je u pratnji školske 
ravnateljice Zdenke Vukomanović i domara 
Dejana Kučića, obišla prvih petnaestak mla-
dica jorgovana posađenih u školskom vrtu.

Inače, u posjeti Osnovnoj školi Hinka Juhna, 
bile su još i Vesna Švec Hercigonja, reda-
teljica i Đurđica Čočić, voditeljica projekta 
»Najljepši školski vrtovi«.

Članice povjerenstva nakon obilaska  
školskog vrta

Mladice jorgovana u vrtu podgoračke škole

Priča o iznenada nestalom 
19-godišnjem mladiću 
(Gabriel Tatić Matije-

vić) iz Poganovaca, pobudila je 
veliku zabrinutost i pažnju jav-
nosti u Hrvatskoj, ali i puno šire. 
Mediji su bili puni informacija 
o tom nemilom događaju. Sa 
svih se strana tražila informacija 
više. Srećom, četvrti dan nakon 
njegova zadnjeg kontakta, mla-
dić je pronađen živ u Zagrebu.

Bili su to zasigurno najteži dani 
za njegove roditelje, rodbinu 
i prijatelje. No, bili su to i vrlo 
zahtjevni dani za brojne ljude i 
službe koji su bili angažirani u 
potrazi na njim.

Prve medijske objave o njego-
vu nestanku dogodile su se u 
nedjeljnim prijepodnevnim sa-
tima. Koji sat prije toga, na no-
gama su već bile mnoge službe.

Žurna reakcija lokalne 
vlasti
Budući da je mladić iz Pogano-
vaca, dakle s područja podgo-
račke općine, odmah po službe-
noj dojavi reagirao je općinski 
načelnik Goran Đanić, te je 
u nedjelju ujutro u prostorima 
Općine Podgorač na poziv op-
ćinskog načelnika održan hitan 
sastanak sa suradnicima, za-
povjednicima i predsjednikom 
DVD-a s područje općine i op-
ćinskim vijećnikom iz Pogano-
vaca, Aleksandrom Lazićem.

Zadatak je bio jedan: 

– Hitno organizirati potragu za 
nestalim stanovnikom Općine 
Podgorač, Gabrielom Tatićem 
iz Poganovaca. Organizirana 
potraga započinje u 9 sati u 
centru Poganovaca ispred mje-
snog doma. Uz operativne va-
trogasce, mogu se priključiti svi 
koji žele pomoći!

Angažirano pedesetak 
vatrogasaca
- Uzbunjivanje je započelo uju-
tro u nedjelju, a intervencija je 
službeno završena u ponedje-
ljak navečer kada nam je stigla 
informacija da je dečko prona-
đen u Zagrebu.

U toj intervenciji je tijekom ta 
dva dana bilo angažirano uku-
pno pedesetak operativnih va-
trogasaca s područja podgorač-
ke općine. Nakon maksimalnog 
angažmana ljudstva tijekom 
nedjelje i u noći na ponedjeljak, 
tijekom ponedjeljka smo obav-
ljali potragu na terenu s dva 
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Angažman podgoračkih vatrogasaca

Načelnik Đanić organizacijski je bio uključen u potragu Hitni sastanak na poziv općinskog načelnika

vozila. Naime, tada smo fizički 
obilazili lokalne puteve i neraz-
vrstane ceste budući da je do-
java sadržavala informaciju da 
je mladić otišao osobnim vo-
zilom. Dakle, pedesetak naših 
operativnih vatrogasaca je bilo 
angažirano u toj akciji. Pored 
nas su tu bili i ljudi iz HGSS-a i 
policije, ali o tom broju nemam 
saznanja – objasnio je Željko 
Moguš, tajnik Vatrogasne za-
jednice Općine Podgorač.
Terenski vrlo zahtjevna 
potraga
Prema neslužbenim procjena-
ma, u potragu je operativno 
bilo uključeno više od stotinu 
ljudi različitih službi, brojna te-
renska vozila vatrogasaca, po-
licije i HGSS-a, ali i bespilotne 
letjelice (dronovi). 

Obavljeno je mnoštvo infor-
mativnih razgovora na svim 
razinama, praćene su društvene 
mreže, a kada su mediji obja-
vili informaciju o nestanku, 
počelo je pristizati i mnoštvo 
neslužbenih informacija gdje 
je nestali viđen, kako se kre-

tao i slično. Naravno, bile su to 
uglavnom neslužbene i teško 
provjerljive informacije.

Kako su to medijski izjavljivali 
predstavnici HGSS-a, i za njih 
je to bila terenski vrlo zahtjev-
na potraga. Naime, trebalo je 
pretraživati zaista veliko po-
dručje. Sve dok nisu pristigle 
iole ozbiljnije informacije kako 
je nestali viđen na zagrebač-
kom području, potraga se fizič-
ki vršila najprije na području 
dijela općine Podgorač, potom 
se širila na Đakovštinu, te na 
autocestu prema Zagrebu.
Đanić: Pet vatrogasnih 
društava je na terenu
– Glavnina napora bila je 
usmjerena na pronalazak auto-
mobila kojeg je vozio Gabriel. 

Jučer je pet vatrogasnih društva 
pretražilo teren, danas još va-
trogasci iz DVD-a Podgorač 
individualno vrše potragu. Dio 
terena je pregledavan i drono-
vima, ništa nije pronađeno – 
izjavljivao je načelnik Đanić 
drugog dana intenzivne potra-
ge, dodajući kako je s njim od 
prvog trenutka potrage bio i 
općinski vijećnik iz Poganova-
ca, Aleksandar Lazić.

U tom dijelu terenske potrage 
veliki posao su odradili upra-
vo podgorački vatrogasci kao 
dobri poznavatelji mnogih lo-
kalnih i nerazvrstanih cesta, 
poljskih i šumskih puteva. Na-
ime, ključna informacija je bila 
kako se nestali mladić kretao 
osobnim automobilom pa je 
potraga bila usmjerena prema 
tome da se pronađe automobil.

Značaj dobre lokalne 
organiziranosti
Na kraju, jedino je važno to što 
je nestali mladić pronađen živ. 
To je svakako najbolja moguća 
vijest za njegove roditelje i sve 
koji ga znaju. Svi ostali detalji 

i pitanja o tome zašto je to ura-
dio, što mu se dogodilo i slič-
no, ostaju na njemu, njegovoj 
obitelji i eventulano stručnim 
ljudima koji mu mogu pomoći.

Istovremeno, vrlo je korisna 
spoznaja kako se lokalna zajed-
nica, a u ovom slučaju su to od-
govarajuće službe Općine Pod-
gorač, može i zna organzacijski 
posložiti i vrlo aktivno i kori-
sno uključiti u takve zahtjevne 
aktivnosti kao što potraga za 
nestalom osobom. 

USPJEŠNO OKONČANA I PROVEDENA ZAHTJEVNA POTRAGA ZA NESTALIM MLADIĆEM IZ POGANOVACA

Naporna potraga sa sretnim završetkom
Pozitivna je spoznaja kako se lokalna zajednica, a u ovom slučaju su to bile odgovarajuće službe Op-
ćine Podgorač, može i zna organzacijski posložiti i vrlo aktivno i korisno uključiti u takve zahtjevne 
aktivnosti kao što potraga za nestalom osobom

Hvala svim 
službama!
- Želim se zahvaliti svim služ-
bama koje su bile aktivne i po-
mogle u pronalasku mog sina. 
Gabriel je hvala Bogu prona-
đen i hospitaliziran. Kako bi se 
zaustavila daljnja priča moram 
naglasiti da je prilikom prona-
laska bio negativan na droge i 
alkohol. Zaista sam neizmjer-
no zahvalan i medijima koji su 
se maksimalno angažirali. Još 
jedno veliko hvala svima - po-
ručio je Mario Matijević, otac 
nestalog mladića.

Mario Matijević, otac nestalog 
Gabriela
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ŠTO JE UZROK UČESTALIH RUJANSKIH POŽARA NA OTVORENOM PROSTORU

Od ukupno 11 ovogodišnjih vatrogasnih intervencija 
čak njih 5 se dogodilo u samo dva rujanska tjedna 
Požarni događaji kakvi su na području općine Podgorač zabilježeni rujanskih dana, svakako su vrijedni pozornosti i učinkovitog rješenja. Tim više jer oni izazivaju 
osjećaj nesigurnosti u zajednici. Protekli požari nisu srećom izazvali veliku materijalnu štetu niti su ugrozili nečiji život. No, tko može jamčiti da neće biti i drukčije 
ako nadležni organi ne poduzmu potrebne mjere da se slične pojave u budućnosti ne spriječe i odgovorni ne kazne?

Kažu kako je ljeto ono godiš-
nje doba koje vatrogasci baš i 
ne vole. Kako oni na hrvatskoj 
obali, tako i ovi naši u konti-
nentalnoj Hrvatskoj, a osobito 
u Slavoniji. Naime, to je doba 
visokih temperatura i sušnih 
razdoblja kada svaka ljudska 
neopreznost može uzrokovati 
velikim požarima. 

Kada je riječ o Slavoniji, ljeto 
je vrijeme kada dozrijevaju ži-
tarice i kada su njive pune su-
hog biljnog materijala. Stoga je 
pozornost slavonskih vatroga-
saca na najvišoj razini upravo 
u vrijeme žetvenih radova. No, 
pozornost ne popušta ni poslije 
toga jer brojna strništa pred-
stavljaju potencijalnu požarnu 
opasnost.

Krajem proteklog ljeta i počet-
kom prvih jesenskih dana u to 
su se uvjerili i podgorački va-
trogasci. Naime, tijekom rujan-
skih dana učestali su požari na 
otvorenom prostoru. Od uku-
pno 11 različitih ovogodišnjih 
vatrogasnih intervencija, čak 
njih pet zabilježeno je u samo 
dvadesetak dana rujna. I to 
redom baš sve požari na otvo-
renom prostoru. U pravilu na 
strništima. Slučajno? Moguće, 
ali teško za povjerovati.

Neopreznost
Prema riječima Željka Mogu-
ša, tajnika Vatrogasne zajedni-
ce Općine Podgorač, proteklo 
ljeto je u požarnom smislu bilo 
čak ispod prosječno, sve do 
pred kraj ljeta. 

– Ljetna sezona nije bilo toliko 
zahtjevna. Bilo je nešto tehnič-
kih intervencija u prometu, ali 
krajem ljeta učestali su požari 
na otvorenom prostoru, a imali 
smo i jedan slučaj nekontrolo-
ranog širenja požara uzrokova-
nog paljenjem smeća.

 ● Što je uzrok tako učestalim 
požarima kakvi su zabilježe-
ni u rujnu?

– U pravilu se radi o namjernim 
spaljivanjima strništa, a zbog 
mogućih nekontroliranih vre-
menskih uvjeta takvi požari se 
lako prenose na susjednu par-

celu, odnosno njivu, pa onda 
požar može zaprijetiti nekim 
drugim objektima ili nedajbože 
stambenim objektima.

U svim takvim slučajevima mi 
smo uspješno i brzo reagirali i 
nije se dogodio neki neželjeni 
incident. 

U pravilu je uzrok takvih slu-
čajeva neopreznost ljudi, jer 
takve aktivnosti se ne bi smjele 
raditi po vjetrovitom vremenu 
jer ne možeš znati u kom smje-
ru će vjetar okrenuti – objaš-
njava Moguš.

Opasnost lažnih dojava
Prošle godine ste imali slučajeve anonimnih dojava o požaru koje 
su se utvrdile kao lažne. Što s takvim slučajevima?

– Mi imamo obvezu izaći i intervenirati na svaku dojavu jer svaka 
dojava znači moguću ugrozu za nekoga. To i činimo. Međutim, sve 
ostalo je u nadležnosti policije i njihovih istražnih radnji. Zaista bi 
bilo tragično da se u takvom trenutku na nekom drugom mjestu 
dogodi stvarni požar, a mi se nalazimo na lokaciji dojave lažnog 
požara i zbog takvog lažnog poziva ne stignemo pravovremeno 
intervenirati tamo gdje je doista potrebno. To bi zaista bila tragedija 
na savjesti neodgovorne osobe kojoj padnu na pamet takve neo-
izbiljne radnje. No, i to spada u domenu policijske istrage i policij-
skog postupanja – naglašava Željko Moguš.

Punjenje vatrogasnih naprtnjača Načelnik Đanić: Požari vrlo rijetko nastanu sami od sebe!

Nakon ugašenog požara – vatrogasci DVD Podgorač i DVD KršinciNoćni požari osobito su zahtjevni
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DVD Podgorač – Intervencije 01.01.-10.10.2023. 
R. br. Datum Mjesto Vrsta Korišteno Vozila Vatrogasci

1. 07.01.2023. Podgorač Otvoreni prostor 3 10
2. 17.02.2023. Budimci Otvoreni prostor – Spaljivanje otpada 3 7
3. 19.03.2023. Podgorač Prometna nezgoda-tehnička intervencija 1 5
4. 28.05.2023. Podgorač Otvoreni prostor 1 3
5. 31.08.2023. Podgorač Prometna nezgoda-tehnička intervencija 1 9
6. 07.09.2023. Podgorač Otvoreni prostor 2 9
7. 16.09.2023. Budimci Otvoreni prostor 2 6
8. 18.09.2023. Poganovci Otvoreni prostor 2 10
9. 19.09.2023. Poganovci Otvoreni prostor 2 9

10. 25.09.2023. Podgorač Otvoreni prostor-Spaljivanje otpada 2 8
11. 01.10.2023. Poganovci Tehnička intervencija -potraga 2 16

ŠTO JE UZROK UČESTALIH RUJANSKIH POŽARA NA OTVORENOM PROSTORU

Od ukupno 11 ovogodišnjih vatrogasnih intervencija 
čak njih 5 se dogodilo u samo dva rujanska tjedna 
Požarni događaji kakvi su na području općine Podgorač zabilježeni rujanskih dana, svakako su vrijedni pozornosti i učinkovitog rješenja. Tim više jer oni izazivaju 
osjećaj nesigurnosti u zajednici. Protekli požari nisu srećom izazvali veliku materijalnu štetu niti su ugrozili nečiji život. No, tko može jamčiti da neće biti i drukčije 
ako nadležni organi ne poduzmu potrebne mjere da se slične pojave u budućnosti ne spriječe i odgovorni ne kazne?

I policija ima problem
Namjerno spaljivanje strništa s 
mogućim požarnim posljedica-
ma, svakako je kažnjivo djelo, 
ali najčešće je teško pronaći 
krivca. U pravilu kada vatro-
gasci dođu na područje požari-
šta, tamo nikoga ne zateknu, a 
isti problem ima i policija.

– Naime, istoga trenutka kada 
mi u DVD-u Podgorač, kao 
stožernom društvu na području 
općine, dobijemo alarm, odno-
sno poziv od službe 112, taj isti 
alarm dobije i policija. Uz nas, 
tada na teren izlazi i policija i 
radi svoj posao očevida, ali mi 
nemamo saznanja o tome je li 
utvrđen počinitelj nekog poža-
ra – kaže Moguš.

Srećom, protekli požari nisu 
rezultirali nekom velikom ma-
terijalnom štetom niti su nepo-

sredno ugrozili nečije objekte 
ili nečiji život. Međutim, opa-
snost od takve ugroze postoji 
od svakog požara i zato je od-
govornost onoga tko uzrokuje 
požar tim veća.

Svaka intervencija 
vatrogasaca košta
K tome, svaka intervencija va-
trogasaca ima svoju cijenu. To 
naprosto košta. Čak i da se ne 
dogodi neka materijalna šteta 
kao posljedica požara, svaki 
izlazak vatrogasaca košta.

– Naravno! Svaka vatrogasna 
intervencija ima svoj trošak i 
on je jasno definiran cjenikom 
Hrvatske vatrogasne zajedni-
ce. Točno se zna koliko iznosi 
svaki rad vozila ili prijeđeni 
kilometar tim vozilom ili sat 
operativnog vatrogasca. Nai-
me, govorimo o ljudima koji 

su opremljeni i educirani, te 
su zadovoljili sve zakonske 
uvjete da mogu biti operativni 
vatrogasci. Stoga je jasno kako 
svaka intervencija ima svoj 
trošak, a ono što svakako valja 
naglasiti jeste činjenica da su 
svi ti naši izlasci na dobrovolj-
noj bazi. To su ljudi koji su u 
tom trenutku ostavili neke svo-
je poslove i svoje obitelji kako 
bi išli spašavati ili riješiti neku 
ugrozu bez obzira koje vrste 
ona bila. 

 ● A, što se događa s vlasni-
kom zemljišta na kome je 
došlo do požara?

– To je u domeni policije, a ne 
vatrogasaca. Postupak utvrđi-
vanja vlasnika lokacije gdje se 
dogodio požar ili da li taj vla-
snik ima kakvo osiguranje od 
kakve nezgode, to su pitanja 

koja svakako nisu u nadležno-
sti DVD-a ili vatrogasaca – za-
ključuje Moguš.

Požarni događaji kakvi su na 
području općine Podgorač za-
bilježeni rujanskih dana, sva-
kako su vrijedni pozornosti i 
učinkovitog rješenja. Tim više 
jer oni izazivaju osjećaj nesi-
gurnosti u zajednici. Protekli 
požari nisu srećom izazvali 
veliku materijalnu štetu niti 
su ugrozili nečiji život. No, 
tko može jamčiti da neće biti i 
drukčije ako nadležni organi ne 
poduzmu potrebne mjere da se 
slične pojave u budućnosti ne 
spriječe i odgovorni ne kazne?

Vatrogasci mogu i znaju ugasiti 
požar. Ostalo je na drugim nad-
ležnim službama u zajednici.

DVD Podgorač kao 
stožerno društvo
Koliko ljudi je izlazilo na ovo-
ljetne intervencije?

Naš prosjek izlaska po inter-
venciji je osam do deset ljudi. 
To je posve dovoljan broj ljudi 
kada je riječ o dobrovoljnim 
vatrogasnim društvima. Iako, 
kada bi to bilo potrebno i da 
zatreba, uvijek nam je na 
dispoziciji Javna vatrogasna 
postrojba iz Našica. Međutim, 
sve intervencije koje su ove 
godine bila na području opći-
ne Podgorač, odradio je DVD 
Podgorač kao stožerno dru-
štvo i nije bilo potrebe nekog 
drugog uzbunjivati. U jednoj 
intervenciji požara na otvo-
renom prostoru na području 
Budimaca bili su angažirani 
članovi DVD-a Kršinci, a u 
nedavnoj tehničkoj interven-
ciji potrage za nestalim mla-
dićem iz Poganovaca, bila su 
angažirana sva DVD-a s po-
dručje općine – kaže Moguš.

Na svaku vatrogasnu intervencije dođu i policijski službenici I ovaj je požar ugašen
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PODGORAČKE LJETNE NOĆI

Ljetne večeri za zabavu, 
pamćenje i dušu
Organizatore raduje odličan odaziv posjetitelja, dobra atmosfera koja prati Podgoračke ljetni noći, a 
osobito sve veći odaziv najmlađih, jer to je znak kako ova manifestacija ima budućnost

Već sedamnaest ljeta središte 
Podgorača mjesto je okupljanja 
na stotina, pa i tisuća zaljublje-
nika u dobru zabavu za sve ge-
neracije, ljubitelja plesa i razli-
čitih natjecanja, ali i onih koji 
rado vole pojesti nešto domaće 
i »na kašiku«. No, prije svega, 
manifestacija Podgoračke ljet-
ne noći – mjesto je okupljanja 
onih koji vole druženje.

Tako je i bilo ovoga ljeta kada 
se 16. i 23. srpnja središte Pod-
gorača dobro zadimilo od va-
tri brojnih kotlića. Prvi puta s 
mirisom čobanca, a drugi put 
graha. I dok su majstori kotlića 
vrijedno pripremali ono što će 
kasnije svi okupljeni besplat-
no kušati, djeca su se natje-
cala u igrama za koje nije bio 
potreban mobitel, playstation 
ili internet. Oni stariji su radi-
je zapjevali i zaplesali, a neki 
su se odvažili i u tome tko će 
brže ručno izruniti kukuruz ili 
pak koji će par duže plesati s 
balonom. 

Došli i Podgoračani iz 
dijaspore
Prvu noć u sklopu ovogodiš-
njih »17. Podgoračkih ljetnih 
noći«, organizacijski je odradio 

Kad načelnik zamiješa...

Čobanac je prijao svima Oni su skuhali najbolji grah Tko se dima ne nadimi...

Nogometni klub »Sloga« Pod-
gorač pod pokroviteljstvom 
Općine Podgorač i načelnika 
Gorana Đanića.

Već tradicionalno, ta prva ljetna 
noć je bila u znaku kuhanja čo-
banca, te u natjecanju u ručnom 
runjenju kukuruza za odrasle i 
skakanju u vreći za djecu.

– Zadovoljan sam organizaci-
jom, a još sam više zadovoljan 
velikim odazivom naših gosti-
ju. Zanimljivost ove večeri je i 
u tome što su nam ovdje brojni 
nekadašnji Podgoračani koji 
sada žive u inozemstvu i koji 
su također oduševljeni ovom 
našom ljetnom tradicijom. 
Odlična atmosfera, zadovolj-
ni mješani i oduševljeni gosti 
– najbolji su dokaz kako ova 
naša manifestacija ne postoji 
slučajno već sedamnaest godi-
na – izjavio je općinski načel-
nik Goran Đanić

Zadovoljstvo nije krio niti 
Petar Đanić, sportski direk-
tor Nogometnog kluba Sloga, 
zahvaljujući svima koji su 
sudjelovali u organizaciji, a 
Općini i načelniku na pokro-
viteljstvu.

Najbolji iz prve noći
Najbolji čobanac su skuhali Damir Ričko i Josip Augustinović, 
drugo mjesto osvojili su Marijana Šimić i Danijela Viljanac, a tre-
će mjesto Ivan Juren i Zdravko Juren. 
U skakanju u vreći za djecu do 14 godina, najbrži je bio Dejvid 
Tešić, druga je bila Lucija Gal, a treća Petra Humplik. 
U brzom runjenju kukuruza prvo mjesto osvojile su Snježana 
Humplik i Marija Humplik, drugo mjesto su podijelila dva para – 
Branka Vinić i Josip Paulić, te Suzana Đanić i Ana Pešut, dok 
su treći bili Branka Balaž i Ivica Kos. 
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Sve više mladih 
natjecatelja
Nedjelju poslije održana je 
druga ovogodišnja Podgoračka 
ljetna noć. Ovoga puta organi-
zator je bio HKD »Podgorača-
ni«. Majstori kotlića natjecali 
su se u kuhanju graha, odrasli 
su se okušali u plesu s balo-
nom, dok su se djeca natjecala 
tko će brže istrčati zadanu dio-
nicu s jajetom u žlici. Naravno, 
pri tome jaje ne smije ispasti 
iz žlice. Sretna okolnost je što 
natjecatelji trče s tvrdo kuha-
nim jajima iako bi svakako bilo 
»zanimljivije« da su u pitanju 
svježa jaja. 

Pored, također velikog broja 
posjetitelja, ovu drugu Podgo-

Mala je ta žlica

Bride dlanovi i žuljaju koljena

Rasplesani Podgoračani i njihovi gosti Uh, lakše je bez vreće

račku ljetnu noć krasio je veliki 
broj mladih natjecatelja.

– Zaista je bilo zadovoljstvo 
vidjeti veliki broj prijavljenih 
mladih natjecatelja. Od počet-
ka sudjelujem u organizaciji 
naših ljetnih noći, ali me im-
presioniralo kako je na ovogo-
dišnjim ljetnim večerima naj-
veći broj djece dosad sudjelo-
vao u zabavnim igrama. Upra-
vo ta činjenica pokazuje da ova 
i ovakve manifestacije imaju 
budućnost – izjavila je Zdenka 
Vukomanović, predsjednica 
HKD-a »Podgoračani«.

Time je, naravno, bio zadovo-
ljan i općinski načelnik Goran 
Đanić, koji je zahvalio HKD-u 
»Podgoračani« na organizaciji 
i ponovno iskazao svoje zado-
voljstvo velikim brojem posje-
titelja i natjecatelja.

Inače, sve prisutne obje je ljet-
ne noći zabavljao Tamburaški 
sastav »Čokanj«, koji je svaka-
ko zaslužan za odličnu atmos-
feru i rasplesane goste.

Najbolji iz druge 
noći
Grah u kotliću su najbolje 
skuhali Nurudin Hadžisejdić 
i Filip Mihić, drugo mjesto

osvojili su Milan Gubić i 
Adam Laslavić, a treće Ma-
rijan Kučinac i Predrag Ba-
njac.

Plešići s balonom između 
sebe najdulje su izdržali, a 
time i pobijedili Željko Petek i 
Nena Simić, drugo mjesto su 
osvojili Sandra Murat i Bo-
jan Barišić, a treće Jelena 
Baričević Momčilović i Bo-
jan Momčilović.

Zbog velikog broja prijav-
ljene djece natjecanje u igri 
nošenja jajeta u žlici, moralo 
se organizirati kroz dva eli-
minacijska kruga. U trećem 
finalnom, pobjednica je bila 
Petra Humplik, druga je bila 
Helena Kolar, a treća Lara 
Ivančić. 

Nagrade
Pored medalja i pehara za 
najbolje, te sladoleda za naj-
mlađe natjecatelje, pobjed-
nički majstori kotlića dobili 
su vikend za dvije osobe u 
Daruvarskim, drugoplasirani 
su ostvarili pravo na dnevno 
kupanje i ručak za dvije oso-
be u Bizovačkim toplicama, a 
trećeplasirani kuhari večere u 
našičkom restoranu Bricks.

Prigodnim večerama, plata-
ma ili pizzama nagrađeni su 
natjecatelji plesa s balonom 
kao i oni koji su runili kukuruz.
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HKD PODGORAČANI

Brojni nastupi 
proteklih mjeseci
Perjanica kulturnog i folklornog života Općine Podgorač 
svakako je HKD Podgoračani. Prije svega su prisutni kao 
neposredni organizatori, ali i suorganizatori renomiranih op-
ćinskih manifestacija poput Uskrsnog stola, Stola u žetvi, 
Oj, jesenske duge noći, Podgoračke ljetne noći...

Također, većina članica i članova ovoga društva aktivni su su-
dionici školskog i crkvenog života na području općine. No, i 
pored toga, članovi HKD-a Podgoračani često predstavljaju 
svoje mjesto i općinu u mnogim drugim mjestima i pronađu 
vremena za sudjelovanjem na različitim gostovanjima.

U proteklim mjesecima nastupi HKD-a Podgoračani viđeni 
su diljem Slavonije. Svojom pjesmom i plesovima gostova-
li su u Đakovu, Viljevu, Bektežu, Šljivoševcima, Zdencima, 
Nardu, Josipovcu i Našicama.

– Iza nas je zaista prilično uspješna sezona. Imali smo brojna 
gostovanja, a bilo je još više poziva. Nažalost, ne stigne-
mo se odazvati na sve. Svatko od nas ima i svoje privat-
ne obiteljske obveze, imamo događanja koja pripremamo u 
svom Podgoraču, a za svako gostovanje se valja i pripremiti 
i dostojno predstavljati svoje društvo, mjesto i općinu. Po-
četkom ljeta smo, već tradicionalno, sudjelovali na Smotri 
pučkoga crkvenog pjevanja koja se po 22. put održavala u 
sklopu Đakovačkih vezova. Pored toga, sudjelovali smo na 
mnogim smotrama folklora i prigodnim manifestacijama 
gdje smo imali folklorne i pjevačke nastupe. Svagdje smo 
jako dobro prihvaćeni, a jedan od rezultata našega rada je i u 
tome što zaista imamo mnoštvo poziva za gostujućim nastu-
pima – kaže Zdenka Vukomanović, predsjednica HKD-a 
Podgoračani.

Učenici šestog razreda Osnovne 
škole Hinka Juhna iz Podgorača 
– Jakov Tomić i Bojan Mrvić 
– najbolji su bacači kugle u svo-
joj kategoriji u Hrvatskoj!

Dogodilo se to početkom ruj-
na (9. i 10. rujna) u Zagrebu 
gdje je održano državno finale 
Erste plave lige. Posebnu čar 
ovoga finala dala je činjenica 
što je ono održavano u sklo-
pu najvećeg atletskog mitinga 
u Hrvatskoj – čuvenog 73. po 
redu Boris Hanžeković memo-
rijala, koji je nastarija sportska 
priredba u Hrvatskoj budući da 
se održava još od 1951. godine. 
Zbog svog značaja za sport, a 
osobito za atletiku, ovaj je mi-
ting od 2020. godine dio Conti-
nental Tour Gold kategorije.

Značajan udjej 
podgoračkih učenika
Naime, učenici od 4. do 7. ra-
zreda osnovnih škola iz cijele 

Hrvatske u finalu su se natjeca-
li u utrkama na 60, 300 i 600 
metara, skoku u dalj, bacanju 
kugle i vortexa te u štafetama 
4×60 metara. U samom finalu 
ove godine nastupilo je preko 
500 učenica i učenika (u kva-
lifikacijama po gradovima ih je 
bilo preko 4.000). Projekt Erste 
plave lige traje već 11 godina te 
ujedno i usmjerava veliki broj 
učenika u sustav sporta pa tako 
i u atletiku – »kraljicu sporto-
va.«

Podsjetimo kako su učenici 
podgoračke škole imali znača-
jan udjel i na županijskoj razini 
toga natjecanja. Naime, kada 
je krajem travnja na osječkom 
stadionu Gradski vrt održano 
županijsko natjecanje Erste 
plave lige, sudjelovalo je čak 
40 učenika podgoračke škole. 

Na državnom finalu u Zagrebu 
podgoračku školu su predstav-
ljali učenici šestoga razreda: 

Na 27. Bekteškim susretima

Smotra na Đakovačkim vezovima

ODRŽANA PRVA SJEDNICA VIJEĆA UČENIKA

Vijeće kao glas učenika
Pored Vijeća roditelja i drugih 
školskih tijela, u Osnovnoj 
školi Hinka Juhna funkcioni-
ra i Vijeća učenika. Tako je, 
nedugo nakon početka nove 
nastavne godine, 13. listopa-
da 2023. godine, u školskoj 
knjižnici održana konstituira-
juća sjednica Vijeća učenika. 

Na sjednici su bili prisutni iza-
brani predstavnici svih razreda 
predmetne i razredne nastave, 
a učenici predstavnici područ-
nih škola na sjednicu su se pri-
družili putem video poziva. 

Uz izabrane članove Vijeća 
učenika, u radu sjednice su 

sudjelovale školska ravnatelji-
ca, pedagoginja, psihologinja, 
računovotkinja i knjižničarka.

Nakon međusobnog upozna-
vanja, učenici su izabrali pred-
sjednika i zamjenika predsjed-
nika Vijeća učenika. Predlo-
ženi učenik Luka Balentić 
(8.b) jednoglasno je izabran za 
predsjednika Vijeća učenika, 
dok je na funkciji zamjenika 
predsjednika odabrana Tiha-
na Pelin (6.c).

Školska psihologinja Zrinka 
Fišer, upoznala je učenike sa 
Školskim kurikulumom i Go-
dišnjim planom i programom, 

Jakov Tomić i Bojan Mrvić na pobjedničkom tronu
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VELIKI SPORTSKI USPJEH UČENIKA PODGORAČKE ŠKOLE

Jakovu i Bojanu prvo i 
drugo mjesto u državi

I učenice izborile plasman na državno 
natjecanje
Tragom Jakova i Bojana, krenile su i četiri podgoračke učenice – 
Lena, Mia, Tamara i Hana.

Naime, sredinom listopada u Osijeku je organizirano županijsko 
natjecanje u krosu za učenike i učenice osnovnih i srednjih škola. 
U kategoriji osnovnih škola (djevojčice 7. i 8. razred) podgotračku 
školu su predstavljale Lena Ivančić, Mia Moguš, Tamara Leva-
čić i Hana Moguš. One su osvojile drugo mjesto na županijskom 
natjecanju, te su time izborile i plasman na državno natjecanje 
koje će se održati krajem studenoga u Poreču.

Pravilnikom o vrednovanju i 
ocjenjivanju, Pravilnikom o 
pedagoškim mjerama te je po-
jasnila i funkciju Vijeća učeni-
ka.

Učenici su dali svoje prijedlo-
ge za poboljšanje Kućnog reda. 
Naveli su glavne teškoće s ko-
jima se suočavaju na školskim 
hodnicima. Pozvani su s učeni-
cima na satu razrednika podi-
jeliti teškoće i pronaći načine 
njihovih otklanjanja.

Nadalje, školska računovotki-
nja Monika Pašti, upoznala je 
članove Vijeća učenika s glav-
nim postavkama Sheme voća i 
načina funkcioniranja kuhinje 
tj. zdrave prehrane. Potaknula 
ih je da podijele svoje ideje o 
zdravom obroku i da na sato-

vima razrednika napišu popis 
onoga što bi voljeli jesti tije-
kom obroka.

Školska psihologinja učenike 
je potaknula učenike da samo-
stalno iniciraju aktivnosti Vije-
ća učenika, a Škola će podržati 
sve njihove prijedloge. 

Školska pedagoginja Ana Iva-
nišić, članove Vijeća učenika je 
pak upoznala s idejom o osni-
vanju Učeničke zadruge i na-
javljene aktivnosti.

Na kraju je školska ravnatelji-
ca Zdenka Vukomanović, po-
zdravila sve ideje učenika i za-
hvalila im se na prisustvovanju, 
svim idejama poboljšanja te ih 
je podsjetila na zajedništvo i 
suradnju učenika i svih učitelja 
za korist svih u školi.

Jakov Tomić i Bojan Mrvić 
– koji su nastupili u disciplini 
bacanja kugle od tri kilograma. 

Jakov Tomić je s hicem od 9,23 
metara osvojio prvo mjesto, 
dok je Bojan Mrvić s hicem 
od 9,02 metra ostvario drugo 
mjesto u ovoj disciplini. Za na-
tjecanje ih je pripremao njihov 
učitelj Mario Gajski.

Svečani doček državnog 
prvaka i viceprvaka 
Dan nakon održanog natjecanja 
i ostvarenih sjajnih rezultata, u 
holu škole pripremljen je sve-
čani doček najboljih hrvatskih 
bacača kugle. Uz pjesmu Svijet 
voli pobjednike, ravnateljica, 
učitelji i učenici od 5. do 8. ra-
zreda dugim su i glasnim plje-
skom nagradili učenike Jakova 
Tomića i Bojana Mrvića koji su 
se s državnog natjecanja vratili 
sa zlatnom i srebrnom meda-
ljom u bacanju kugle. 

Školska ravnateljica Zdenka 
Vukomanović, tom je prigo-
dom još jednom čestitala uče-

nicima i mentoru Mariu Gaj-
skom na izuzetnom uspjehu.

Na državnom finalu u Zagrebu podgoračku školu su 
predstavljali učenici šestoga razreda: Jakov Tomić i 
Bojan Mrvić – koji su nastupili u disciplini bacanja 
kugle od tri kilograma. Jakov Tomić je s hicem od 
9,23 metara osvojio prvo mjesto, dok je Bojan Mrvić 
s hicem od 9,02 metra ostvario drugo mjesto u ovoj 
disciplini. Za natjecanje ih je pripremao njihov učitelj 
Mario Gajski.

S učiteljem trenerom i mentorom 
Mariom Gajskim

Što radi Vijeće učenika
Osnivanje i djelovanje vijeća 
učenika u Hrvatskoj regulirano 
je Zakonom o odgoju i obrazo-
vanju u osnovnoj i srednjoj ško-
li. Njime je propisano da vijeće 
učenika čine predstavnici uče-
nika svakog razrednog odjela, 
a način izbora i djelokrug rada 
vijeća učenika utvrđuje se sta-
tutom škole. Postojeći Zakon 
učenicima pridaje ulogu u funk-
cioniranju škole na način da se 
njihov glas može čuti prilikom 
donošenja odluka. Osim na razini svake škole, ovakvo se vijeće 
ustrojava na razini svake županije, a zatim predstavnici iz svih 
županija čine Nacionalno vijeće učenika Republike Hrvatske.

Konkretno, Vijeće učenika može davati prijedloge tijelima škole 
o pitanjima važnim za učenike, njihov rad i rezultate obrazova-
nja, predlaže mjere poboljšanja uvjeta u školi, predlaže osniva-
nje učeničkih klubova, surađuje kod donošenja kućnog reda... 

S prve sjednice Vijeća učenika



VESELI POČETAK NOVE ŠKOLSKE GODINE U OSNOVNOJ ŠKOLI HINKA JUHNA

Općina svakom učeniku darivala komplet 
radnih bilježnica i dodatnih materijala 
Zadovoljstvo mi je istaknuti kako je Općina Podgorač u proračunu za ovu 2023. godinu prvi put osigurala 
znatna financijska sredstva za nabavu radnih bilježnica za sve učenike koji pohađaju nastavu u ovoj osnovnoj 
školi. Tako je za kupnju radnih bilježnica izdvojeno čak 18 tisuća eura, odnosno 55 do 160 eura po učeniku 
– naglasio je načelnik Đanić

Prvi razred MŠ Podgorač, s učiteljicama Sofijom Hendrih i Tajanom Vinić

Aktualna, nova nastavna godi-
na započela je u ponedjeljak, 
4. rujna 2023. Ujutro u 8 sati, 
u školu su došli učenici od 1. 
do 4. razreda., u 11.30 u školu 
su se vratili učenici od 5. do 8. 
razreda. Tako je bilo u matičnoj 
Osnovnoj školi Hinka Juhna u 
Podgoraču, kao i u područnim 
školama u Stipanovcu, Razboji-
štu, Budimcima i Poganovcima.

Sve prisutne, a posebno prva-
šiće, pozdravila je ravnateljica 
škole Zdenka Vukomanović 
i načelnik Općine Podgorač, 
Goran Đanić. 

Iako su učenici došli praznih 
torba, vrlo brzo su ih napunili. 
Osim udžbenika koje financira 
država, ove su godine učenici 
dobili i dodatne radne materi-
jale koje financira Općina Pod-
gorač. 

Naime, iako su više godina 
unatrag Općina Podgorač i na-
čelnik Đanić, darivali učenike, 
a osobito prvašiće raznim po-

magalima i školskim priborom, 
ove je godine Općina Podgorač 
učinila znatan iskorak u sustav-
noj pomoći svim učenicima, pa 
tako i njihovim roditeljima.

– Zadovoljstvo mi je istaknu-
ti kako je Općina Podgorač u 
proračunu za ovu 2023. godinu 
prvi put osigurala znatna finan-
cijska sredstva za nabavu rad-
nih bilježnica za sve učenike 

koji pohađaju nastavu u ovoj 
osnovnoj školi. Tako je za kup-
nju radnih bilježnica izdvojeno 
čak 18 tisuća eura, odnosno 55 
do 160 eura po učeniku – na-
glasio je načelnik Đanić.

Tom je prigodom načelnik Đa-
nić zahvalio svim vijećnicima 
Općinskog vijeća koji su po-
držali proračun za 2023. godi-
nu koji je razvojni, a njime je 
između ostalog obuhvaćeno i 
ulaganje u obrazovanje. Do-
dao je kako će se Općina Pod-
gorač u suradnji sa OŠ Hinka 
Juhna zalagati i uključivati u 
sve buduće projekte vezane uz 
obrazovanje i poboljšanje rada 
školaraca na području Općine 
Podgorač.

Valja podsjetiti kako Općina 
Podgorač već niz godina sufi-
nancira prijevoz učenika srednje 
škole, svake godine osigurava 
deset cjelogodišnjih stipendija 
za studente s područja Općine, 
financijski nagrađuje i učeni-
ke osnovne škole koji na kraju 

školske godine poluče najbolji 
uspjeh, a najmlađima svake go-
dine osigurava prigodne poklo-
ne u povodu Sv. Nikole. 

Na kraju tog lijepog, prvoga 
dana nove školske godine, op-
ćinski načelnik i školska ravna-
teljica svim su učenicima, uči-
teljima i roditeljima poželjeli 
sreću i uspjeh.

Što su učenici dobili 
od Općine
U paketu dodatnog obrazov-
nog materijala kojeg je be-
splatno dobio svaki učenik 
Osnovne škole Hunka Juhna 
nalazi se:
 ● radne bilježnice za sve 
obavezne i izborne pred-
mete,
 ● likovne mape,
 ● geografski atlasi (učenici-
ma 5. razreda),
 ● kutije s radnim materijalom 
za tehničku kulturu. Školska ravnateljica Zdenka 

Vukomanović i općinski načelnik 
Goran Đanić

Prvi razred PŠ Budimci i 
učiteljica Sanela Mužar Horvat

Vesela atmosfera prvog dana 
nastave u PŠ Razbojište

Prvi razred PŠ Poganovci i 
učiteljica Goranka Sarka

Prvi razred PŠ Stipanovci i 
učiteljica Monika Mužar-Kos


